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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

Beslut 

Ordförande Isabel Smedberg Palmqvist (L) och vice ordförande 

Kadir Kasirga (S) utsågs att justera protokollet från dagens 

sammanträde. Justering av protokoll ska ske senast torsdagen 

den 1 april 2021. 
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§ 2   

Anmälan av protokoll  

2.1. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens 

förvaltningsgrupp den 9 mars 2021. 

2.2. Anmälan av protokoll från utbildningsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor den 10 mars 2021. 

 
Beslut 

Anmälan av protokoll från utbildningsförvaltningens 

förvaltningsgrupp den 9 mars 2021, samt anmälan av protokoll 

från utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor den 10 

mars 2021, som blivit vederbörligen justerade, anmäls och läggs 

till handlingarna. 
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§ 3   

Anmälan av beslut från kommunfullmäktige och 

kommunstyrelsen inom nämndens verksamhetsområde 

Beslut från kommunfullmäktige och kommunstyrelsen inom 

utbildningsnämndens verksamhetsområde anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 
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§ 4   

Anmälan av delegationsbeslut, inkomna handlingar m.m. 

till och med de 5 mars 2021 

Delegationsbeslut 
a) Delegationsbeslut till och med den 5 mars 2021 från: 

Förskoleavdelningen 

Grundskoleavdelningen 

Gymnasieavdelningen  

Avdelningen för samordning och utveckling 

Avdelningen för ekonomi och styrning 

Avdelningen för personal- och kompetensförsörjning 

Avdelningen för uppdrag kring lärande och elevhälsa 

 

b) Anmälan av anställningsbeslut under perioden 5 februari  

- 5 mars 2021.  

9 anställningsbeslut enligt ärendegrupp 1002. 

 

c) Anmälan av beslut om att skolplikten upphör på grund av        

varaktig vistelse utomlands, 4 stycken beslut under perioden 

5 februari - 5 mars ärendegrupp 407a, dnr 4.2.3-6731/2020.  

 

d) Beslut enligt § 2 punkt 2 förordning (2020:115) om 

utbildning på skolområdet och annan pedagogisk 

verksamhet vid spridning av viss smitta gällande 

grundskolan, dnr 1.3.3-1354/2021.  

 

e) Beslut enligt 2 § punkt § förordning (2020:115) om 

utbildning på skolområdet och annan pedagogisk 

verksamhet vid spridning av viss smitta gällande 

gymnasieskolan, dnr 1.3.3-1365/2021. 

 

f) Beslut om att hålla en skolenhet delvis stängd enligt 2 § 

punkten 1 i förordning (2020:115) om utbildning på 

skolområdet och annan pedagogisk verksamhet vid 

spridning av viss smitta gällande gymnasiesärskolan, dnr 

1.3.3-445/2020. 

 

g) Ordförandebeslut 2021-03-03. Utbildningsnämnden skickar 

in ett yttrande till förvaltningsrätten i mål 315-21 i ärende 

gällande beslut om återkallelse av godkännande som 

huvudman, dnr 3.3.1-10244/2018 och dnr 3.3.1-10325/2018. 

 

h) Ordförandebeslut 2021-03-09. Utbildningsnämnden skickar 

in underrättelse med anledning av särskilda omständigheter 
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– justering av datum när beslut blir gällande, dnr 3.3.1-

3994/2019. 

 

i) Ordförandebeslut 2021-03-15. Utbildningsnämnden skickar 

in ett yttrande till förvaltningsrätten i mål 315-21 i ärende 

gällande beslut om återkallelse av godkännande som 

huvudman, dnr 3.3.1-10244/2018 och dnr 3.3.1-10325/2018. 

 

Övrigt 

j) Anmälan av rapporterade anmälningar avseende kränkande 

 behandlingar 5 februari - 5 mars 2021 

 

 
Beslut 

Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
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§ 5   

Månadsrapport 

Ekonomisk rapport för februari 2021 anmäldes. 

 
Beslut 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 
Särskilt uttalande 

Kadir Kasirga m. fl. (S) och Tina Kratz m. fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Under de två föregående åren har den grönblå majoriteten lagt 

oerhört strama budgetar som skapat hål i skolverksamheterna. 

Årets mycket blygsamma höjning av grundschablonen för 

grundskolan är långt ifrån tillräcklig för att kompensera för de 

nedskärningar som verksamheterna tvingats till, särskilt under 

förra året.  

 

I månadensrapporten för februari får vi en helhetsprognos för 

nämnden som redovisar ett överskott på 17,8 miljoner kronor 

vilket är positivt. Däremot är det mycket oroande att siffrorna 

för grundskolorna och gymnasierna i egen regi visar stora 

underskott.  

 

Grundskolorna i egen regi visar ett underskott på 55,2 miljoner 

kronor vilket är en betydande siffra. Anslagsenheterna visar 

under motsvarande period ett prognostiserat underskott om 14,1 

miljoner kronor. För att hantera underskottet måste fonderade 

medel användas och förvaltningen pekar på att ersättningen för 

sjuklönekostnaden för perioden uppskattas bli 60 miljoner 

kronor, och att pengarna kan betalas ut till skolorna för att bättra 

på resultatet. Det är tydligt att grundfinansieringen inte är 

tillräckligt hög att den grönblå majoriteten återigen inte klarar 

av fullt finansiera skolornas behov. Att bedriva en ekonomisk 

politik för skolan där man bygger en budget i balans på 

regeringens kompensation för sjuklönekostnaderna är inte 

rimligt. 

 

Återigen befinner vi oss i en situation för skolan som inte är 

långsiktigt hållbar. Vi ser tydligt hur moderaternas 

skattesänkarpolitik slår hårt mot Stockholms skolor. Inga 

enheter riskerar att bli avvecklade som resultatenheter vilket är 

bra – men utmaningarna för skolan är mycket omfattande och 

för att möta den utbildningsskuld som uppstått under pandemin 
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behöver skolan en starkare finansiering. Istället för att oroa sig 

för hur underskott ska hanteras på skolorna borde verksamheten 

istället fokusera på att rekrytera fler lärare, pedagoger och stärka 

elevhälsan.  

 

 



 Sammanträdesprotokoll 

Nr 03/2021 

Sida 10 (32) 

2021-03-18 

 

 

 

 

Utbildningsnämnden 

 

stockholm.se 

 

§ 6   

Ny grundskola i Alvik strand östra 

- Förslag till utredningsbeslut 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens förslag till 

utredningsbeslut avseende ny skola i Alvik strand östra. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att av SISAB 

beställa utredning inom detaljplaneprocess och underlag till 

inriktningsbeslut, till en kostnad om totalt cirka 11,9 mnkr. 

3. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

återkomma med förslag till inriktningsbeslut.   

4. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 25 

februari 2021, dnr 2.6.3-9140/2020.  

 

För att möta det växande elevunderlaget till följd av 

bostadsbyggnationen i Alvik strand östra och Alvik västra, 

planeras en ny grundskola i området. Inom prognosen för 

bostadsbyggnationen planeras en årskurs F-6 skola med 600 

grundskoleelever. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, samt med SISAB och 

stadsbyggnadskontoret.  

 

Ärendet har behandlats av den fackliga samverkansgruppen den 

9 mars 2021. Ärendet har behandlats av utbildningsnämndens 

råd för funktionshinderfrågor vid sammanträdet den 10 mars 

2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 

förslag till utredningsbeslut avseende skolan i Alvik strand 

östra. Utbildningsnämnden uppdrar åt förvaltningen att av 

SISAB beställa utredning inom detaljplaneprocess och underlag 

till inriktningsbeslut, till en kostnad om cirka 11,9 mnkr.  

Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att återkomma 

med förslag till inriktningsbeslut.   

Förvaltningen föreslår att beslutet justeras omedelbart. 

 
Yrkanden 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Kadir Kasirga m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) framlade ett 

eget gemensamt förslag till beslut och yrkade bifall för detta. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 
Reservation 

Kadir Kasirga m.fl. (S) och Tina Kratz m.fl. (V) reserverade sig 

mot nämndens beslut till förmån för eget förslag: 

 

1. Förvaltningens förslag till beslut godkännes delvis.  

2. Därutöver anförs följande 

 

Stockholm växer och i området runt Alvik planeras cirka 3000 

bostäder, ny idrottshall, en ny skola samt nya förskolor.  

 

I takt med att staden växer är det oerhört viktigt att 

skolutbyggnaden följer med. När nya områden bebyggs eller när 

ett befintligt område byggs ut med en betydande mängd 

bostäder måste behovet av skolplatser noggrant planeras för. 

Historiskt har staden brustit i detta och därför inrättade vi den 

samordnade skolplanering i Stockholm (SAMS) under förra 

mandatperioden där flera förvaltningar ingår för att säkerställa 

att vi bygger en fungerande stad med en väl planerad 

skolutbyggnad. 

 

Särskilt viktigt är det i områden där stadens mark är begränsad 

och vi bara får en chans till att bygga en grundskola. Alvik östra 

är en sådan plats. I tidigare planeringsstadium har behovet av en 

ny skola i området beräknats till F-9 med en kapacitet på 900 

elever. I det utredningsbeslut vi har framför oss har skolans 

storlek reducerats till en F-6 istället med hänvisning till en ny 

prognos visar att det finns ledig kapacitet i närliggande 

högstadieskolor.  

 

Med tanke på att det inte har publicerats någon SAMS-rapport 

under varken föregående eller innevarande år är det oroande att 

det helt plötsligt dyker upp en ny prognos utan underlag. Även 

om det prognostiseras idag att det kommer att finnas lediga 

skolplatser på de närliggande högstadieskolorna kommer den 

situationen med stor sannolikhet att förändras. Vidare har ingen 

av de närliggande högstadieskolorna ett optimalt avstånd till de 

nya bostadsområdena. 

 

Det är förvånande att den grönblå majoriteten inte använder sig 

av SAMS då det är det bästa verktygen staden har för att 

säkerställa en god planering av hur och var vi bygger skolor på 

bästa sätt utefter behov.  
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Krav på minskade investeringsvolymer för skolutbyggnaden är 

en mycket kortsiktig politik som riskerar att resultera i en 

situation där ett stort nytt bostadsområde saknar ett högstadium 

och att elever måste pendla till närmaste skola. Det är inte 

acceptabelt. Alla stockholmare ska ha en bra kommunal förskola 

och grundskola på gångavstånd.  

 

Därför förordar vi att utbildningsförvaltningen utreder 

möjligheten att bygga en F-9 skola på den berörda tomten 

istället för en F-6 skola. Staden måste planera och bygga utifrån 

ett hållbart och långsiktigt perspektiv och måste säkerställa att 

Alvik östra har permanenta elevplatser för alla de barn som 

kommer bo där inte bara för låg och mellan utan även 

högstadiet. 
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§ 7  

Etablering av ny grundskola vid Slakthusområdet 

- Förslag till utredningsbeslut 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner utbildningsförvaltningens 

förslag till utredningsbeslut avseende ny skola vid 

Slakthusområdet. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsförvaltningen att 

av SISAB beställa kompletterande förstärkt utredningsskede 

till en uppskattad utredningskostnad om 2 mnkr.  

3. Utbildningsnämnden godkänner ökade utredningskostnader i 

samband med framtagande av detaljplan till en beräknad 

kostnad om 400 tkr. 

4. Utbildningsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att 

återkomma med förslag till inriktningsbeslut.   

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 24 

mars 2021, dnr 2.6.3-400/2016. 

 

Utbildningsförvaltningen föreslår att en förstärkt utredning för 

ny grundskola vid Slakthusområdet tas fram, som kompletterar 

redan framtagen utredning. Detta med syfte att minska de 

ekonomiska riskerna med projektet. Den planerade skolan 

utreds med en total kapacitet för cirka 900 elever fördelade på 

tre paralleller i årskurs f-9. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

i samverkan med grundskoleavdelningen, SISAB, samt med ett 

samordnande huvudskyddsombud. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 9 mars. Ärendet har också behandlats vid 

funktionshinderrådets sammanträde den 10 mars 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

utbildningsförvaltningens förslag till utredningsbeslut avseende 

ny skola vid Slakthusområdet och uppdrar åt 

utbildningsförvaltningen att av SISAB beställa kompletterande 

förstärkt utredningsskede till en uppskattad utredningskostnad 

om 2 mnkr. Förvaltningen föreslår också at utbildningsnämnden 

godkänner kostnader för ökade utredningskostnader i samband 

med framtagande av detaljplan till en beräknad kostnad om 400 

tkr och ger förvaltningen i uppdrag att återkomma med förslag 

till inriktningsbeslut.   
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Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Kadir Kasirga m. fl. (S) och Tina Kratz m. fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Vi välkomnar ärendet om att etablera en ny grundskola i 

Slakthusområdet. I området kommer det att byggas cirka 4000 

bostäder och inflyttning sker från och med 2024. Det är positivt 

att skolan blir en F-9 skola med tre paralleller för att möta det 

kommande behovet av skolplatser i området.  

 

Vidare har vi stor förståelse för komplexiteten i projektet och att 

tomtens storlek medför att utemiljön kring lokalerna är mycket 

liten. En friyta per elev på 6,5 kvm är väldigt lågt. Vi saknar ett 

mer utförligt resonemang i barnkonsekvensanalysen i frågan hur 

den låga friytan kommer att påverka barnen, samt vilka åtgärder 

som kan göras för att motverka den låga friytan i form av ett 

högre lekvärde. Vi saknar också ett resonemang i 

barnkonsekvensanalysen om verksamheten som vistas i 

lokalerna.  

 

Det kommer vara en stor utmaning för skolverksamheten att på 

ett väl fungerade sätt planera årskurs 7-9 på två hemvister och 

vill poängtera vikten att på bästa möjliga sätt anpassa lokalerna 

utifrån ett verksamhetsperspektiv i ett tidigt skede. 
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§ 8 
 

Inhyrning samt nya hyresvillkor av skollokaler inom 
fastigheten Ludvigsberg 3 – Münchenbryggeriet 
 
- Förslag till inhyrningsbeslut 
 
Beslut 

1.  Utbildningsnämnden godkänner förslaget om inhyrning av 

skollokaler inom fastigheten Ludvigsberg 3, på fem år med 

nya hyresvillkor. Inhyrningen avser befintliga lokaler och 

innebär en hyreshöjning av hyran om cirka 5,4 mnkr per år i 

förhållande till 2020 års hyresnivå.  

2. Utbildningsnämnden begär hos kommunstyrelsens 

ekonomiutskott om godkännande av inhyrningen av 

skollokaler inom fastigheten Ludvigsberg 3, på fem år med 

nya hyresvillkor. Inhyrningen avser befintliga lokaler och 

innebär en hyreshöjning om 5,4 mnkr år ett i förhållande till 

2020 års hyresnivå.  

3. Beslutet justeras omedelbart.  

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 24 

februari 2021, dnr 2.6.2-8211/2020. 

 
Ärendet avser inhyrning av befintliga lokaler med en avtalstid 

från den 1 oktober 2021 till den 30 september 2026 och nya 

hyresvillkor för inhyrda skollokaler inom Münchenbryggeriet. 

Inhyrningen omfattar ny högre bashyra samt ny fördelning av 

ansvar för underhåll i lokalerna. Lokalerna, som Stockholms 

stad genom utbildningsnämnden hyr av AFA Fastigheter AB 

genom Fastighets AB Ludvigsberg 3, org. nr. 556627-7264, 

nyttjas av Bernadottegymnasiet samt Kungliga Svenska 

Balettskolans grund- och gymnasieskola. Kungliga svenska 

Balettskolans verksamhet bedrivs på uppdrag av staten. För 

uppfyllande av det statliga uppdraget krävs stora ytor som är 

specialanpassade för dans. Skolans verksamhetsyta är därför 

större än genomsnittet och antalet elever per kvadratmeter är 

lägre än genomsnittet. I dagsläget finns ingen möjlighet att 

ersätta danslokalerna som hyrs in i Münchenbryggeriet. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för ekonomi och styrning 

tillsammans med gymnasieavdelningen. Avtalsutkasten har även 

granskats av stadens hyresförhandlingsfunktion. 

Hyresförhandlingsfunktionens bedömning har legat till grund 

för förhandling om bland annat hyra per kvm och indexering av 

bashyra samt fasta tillägg.  
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Ärendet har behandlats av den fackliga samverkansgruppen den 

9 mars 2021. Ärendet har även behandlats av 

utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 

sammanträdet den 10 mars 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsnämnden föreslås godkänna förvaltningens förslag 

om att förlänga inhyrningen av skollokaler inom fastigheten 

Ludvigsberg 3, på fem år med nya hyresvillkor. Förlängningen 

innebär en hyreshöjning av hyran om cirka 5,4 mnkr per år i 

förhållande till 2020 års hyresnivå. Förvaltningen föreslår vidare 

att nämnden hos kommunstyrelsens ekonomiutskott begär 

godkännande att förlänga inhyrningen av skollokaler inom 

fastigheten Ludvigsberg 3, på fem år med nya hyresvillkor. 

Förlängningen innebär en hyreshöjning om 5,4 mnkr år ett i 

förhållande till 2020 års hyresnivå. Beslutet föreslås justeras 

omedelbart med anledning av tidsplanen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 9 

 
Upphandling av receptionstjänst vid central förvaltning 

 
- Delegering av beslutanderätt angående upphandling 

 
Beslut 

Utbildningsnämnden delegerar till utbildningsdirektören att 

besluta om upphandlingsdokument, tilldelningsbeslut, teckna 

och förlänga avtal, samt förändringar och tillägg till avtal 

gällande receptionstjänst vid central förvaltning. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 24 

februari 2021, dnr 2.4.2-115/2021. 

 

Nuvarande avtal för vaktmästeri- och receptionstjänst vid 

central utbildningsförvaltning löper ut 31 december 2021. 

Utbildningsförvaltningen behöver därför genomföra en ny 

upphandling av receptionstjänst till central förvaltning. Det nya 

kontraktet (leveransavtal) planeras att gälla från 1 januari 2022. 

Avtalet föreslås att tecknas för två år med möjlighet till 

förlängning i 1+1+1+1 år, dock längst tom 31 december 2027. 

 

Förvaltningen föreslår därför att utbildningsnämnden delegerar 

till utbildningsdirektören att besluta om upphandlingsdokument, 

tilldelningsbeslut samt teckna och förlänga avtal, samt 

förändringar och tillägg till avtal gällande receptionstjänst vid 

central förvaltning. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning. 

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 9 mars 2021. Ärendet har också 

behandlats vid funktionshinderrådets sammanträde den 10 mars 

2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden delegerar till 

utbildningsdirektören att besluta om upphandlingsdokument, 

tilldelningsbeslut, teckna och förlänga avtal, samt förändringar 

och tillägg till avtal gällande receptionstjänst vid central 

förvaltning. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 10 
 

Förutsättningar för grundskolans kompensatoriska 

uppdrag 

- Remiss från Stadsrevisionen, dnr 3.1.3-129/2020 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till Stadsrevisionen som 

svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 24 

februari 2021, dnr 1.4.2-10114/2020. 

 

Stadsrevisionen har granskat hur utbildningsnämnden tagit sig 

an grundskolans kompensatoriska uppdrag och har remitterat 

projektrapporten till nämnden. Revisionens bedömning är att  

nämnden har fokus på att skapa förutsättningar för en  

likvärdig grundskola och för att kompensatoriska insatser  

genomförs. Revisionen lämnar rekommendationer om att 

utbildningsnämnden bör förtydliga styrningen och 

uppföljningen avseende lovskolan. Nämnden behöver också 

säkerställa att den får information om variationer mellan 

skolenheter och elevgrupper vad gäller förutsättningar och 

resultat mer än en gång om året.  

 

Förvaltningen anser att det är viktigt att nämnden 

återkommande får information om variationer mellan 

skolenheter och elevgrupper vad gäller förutsättningar och 

resultat och detta lämnas vid ett par tillfällen under året. 

Förvaltningen framhåller också att vad som förväntas av 

skolorna gällande lovskola beslutas årligen i verksamhetsplanen 

och förtydligas i anvisningar som skickas till skolorna. 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

Stadsrevisionen som svar på remissen.    

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen.  

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 9 mars 2021. Ärendet har också behandlats 

vid funktionshinderrådets sammanträde den 10 mars 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 
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Stadsrevisionen som svar på remissen. Beslutet föreslås justeras 

omedelbart med anledning av remissens svarstid. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilt uttalande 

Kadir Kasirga m. fl. (S) och Tina Kratz m. fl. (V) anmälde ett 

särskilt uttalande enligt nedan: 

 

Stadsrevision har i sin rapport granskat hur utbildningsnämnden 

tagit sig an grundskolans kompensatoriska uppdrag. I en tid där 

klyftorna i staden ökar är skolans kompensatoriska uppdrag 

viktigare än någonsin. Därför är rapporten och dess 

rekommendationer mycket välkomna.  

 

Granskningen visar att utbildningsnämnden har ett tydligt fokus 

på elevernas måluppfyllelse och att nämnden lyckats relativt väl 

i att skapa goda förutsättningar för grundskolans arbete vilket är 

positivt. Däremot visar granskning på det problem som vi har 

uppmärksammat det senaste året; även om måluppfyllelsen 

avseende de nationella kunskaperna är högre än rikssnittet är 

skillnaderna mellan elevgrupper i staden stor. Skolsegregationen 

ökar kraftigt återigen efter att vi lyckades vända den 

utvecklingen under förra mandatperioden.  

 

Att den utvecklingen sammanfaller med de kraftiga 

nedskärningar som den grönblå majoriteten gjort under 

mandatperioden i skolan är inte en slump. Förra årets 

skolbudget var den sämsta på 2000-talet. I ett läge där 

ytterligare insatser behövs både på enhetsnivå såväl som på 

central förvaltning krävs en politisk vilja och en ledning som 

prioriterar skolans resurser. Skolan behöver ges bättre 

förutsättningar för att klara av sitt kompensatoriska uppdrag.  

 

Revisionskontoret konstaterar också att informationen till 

nämnden gällande skillnaden mellan elevgrupper är bristande 

vilket vi instämmer i. Nämnden bör få löpande rapporter där 

skolresultaten är nedbrutna i mycket högre grad utefter 

socioekonomiskt index och geografi. Det är en förutsättning för 

att politiken ska kunna följa utvecklingen för alla elevgrupper 

istället för att bara ta del av det aggregerade skolresultatet för 

alla stadens elever.  

 

Granskningen visar också på att det finns mycket att förbättra 

gällande barn i behov av extra anpassningar och särskilt stöd. 

Kompetens- och lokalbrist är två stora utmaningar som staden 

behöver adressera. I vår budget för 2021 har vi en särskild 
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satsning för att snabbare komma igång med 

stadsdelsgemensamma CSI-grupperna och generellt stärka 

skolans arbete med barn i behov av särskilt stöd. CSI-grupperna 

behöver bli mer tillgängliga och måste ha verksamhetsanpassade 

lokaler – det är en förutsättning för att övergången mellan 

skolan och CSI-grupperna ska fungera för barn och 

vårdnadshavare. Vi delar också bilden av att uppföljningen och 

tydligare struktur för extra anpassning och särskilt stöd behöver 

bli bättre. Skolans insatser behöver i högre grad vara baserade 

på evidens och möjligheten till uppföljning för att utvärdera 

vilket stöd som fungerar bäst för den enskilde eleven. 
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§ 11 
 

Språkutveckling i förskolan 

- Remiss från Stadsrevisionen, dnr 3.1.3-114/2020 
 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till Stadsrevisionen som 

svar på remissen.     

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 24 

februari 2021, dnr 1.4.2-10157/2020. 

 

Stadsrevisionen har remitterat rapporten ”Språkutveckling i 

förskolan” till utbildningsnämnden för yttrande. Granskningen 

fokuserar på om stadens nämnder säkerställt att det finns 

systematiska arbetssätt och kompetens hos förskolepersonalen 

för att kunna möta fullmäktiges uppdrag, nationell lagstiftning 

och läroplanens mål för språkutvecklande arbete i förskolan.  

 

Rekommendationerna i stadsrevisionens rapport är i linje med 

utbildningsförvaltningens arbete idag. Förvaltningen håller med 

om revisionskontorets samlade bedömning om att de granskade 

nämnderna behöver vidareutveckla arbetet för att ge 

förutsättningar för verksamheterna att nå de krav på 

språkutveckling som ligger i för-skolans uppdrag. 

Utbildningsförvaltningen anser, i linje med Stadsrevisionens 

bedömning, att prioriterade frågor är att säkerställa att 

pedagogernas kunskaper i det svenska språket är tillräckliga och 

att uppföljning och utvärdering av det språkutvecklande arbetet 

tydlig-görs.  

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

Stadsrevisionen som svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom förskoleavdelningen.  

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 9 mars 2021. Ärendet har också behandlats 

vid funktionshinderrådets sammanträde den 10 mars 2021. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att god-

känna förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämna det till 
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Stadsrevisionen som svar på remissen. Beslutet föreslås justeras 

omedelbart med anledning av remisstiden. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  

 
Särskilda uttalanden 

Martin Westmont (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 

nedan: 

 

Stadsdelsnämnden har mottagit en remiss av stadsrevisionens 

projektrapport gällande språkutveckling i förskolan. Rapporten 

behandlar arbetet för att nå läroplanens mål och vi delar 

revisionskontorets yttrande om att det krävs ett samlat 

helhetsansvar kring kraven på språkutveckling och 

språkkunskaper för personalen i förskolan.  

 

Sverigedemokraterna har länge påpekat vikten av att ha goda 

kunskaper i det svenska språket för att få bästa möjliga start i 

livet. Att barn i tidig ålder kommer i kontakt med en god 

undervisning i svenska är en viktig grundsten för att bli en del 

av det svenska samhället och känna en samhörighet till det. Det 

är därför av stor vikt att stadens pedagoger i förskolan visar på 

mycket goda språkkunskaper i svenska. Pedagogernas språkliga 

kunskaper i svenska måste hålla måttet åtminstone på så sätt att 

eleven/barnet under ett tidigt skede i barndomen och skolgången 

lär sig rätt språkliga grunder för att utvecklas i sin senare 

skolgång. Inga undantag ska göras då en jämlik skola är vad 

som fordras enligt svensk skollag. 

 

Vi vill även att extra insatser görs från stadsrevisionen, för att 

tillsätta resurser i fristående skolor, för att få en utvärdering i 

paritet med den som sker i den kommunala skolverksamheten. 

Uppföljningsarbetet om stadens pedagoger/förskolepersonal 

uppnår tillräckliga krav på kunskaper i det svenska språket 

måste bli tydligare och mer omfattande än vad som tidigare varit 

fallet. Den årliga tillsynen bör omfatta fler fristående förskolor i 

staden för att få en så klar bild som möjligt om vilka behov som 

finns för ökade insatser för att förbättra svenskakunskaperna i 

förskolan.  

 

I ärendet beskrivs det att det metoderna för stimulering av 

språkutveckling kan skilja sig mellan olika stadsdelar. Vi anser 

att det är problematiskt att betydande skillnader föreligger i hur 

verksamheter med samma inriktning bedrivs olika runt om i 

kommunen. Även om det föreligger lokala variationer av samma 

fenomen, anser vi att Stockholms stad bör ta ett helhetsgrepp i 
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frågan för att garantera att alla verksamheter bedrivs med 

liknande måttstockar. 

 

---- 

 

Kadir Kasirga m. fl. (S) och Tina Kratz m. fl. (V) anmälde ett 

särskilt gemensamt uttalande enligt nedan: 

 

Senast i november 2020 larmade grundskolorna i Järvaområdet 

om att barnen i förskoleklass pratar för dålig svenska. För att 

citera grundskolechefen i området: ”Ungefär 50 procent av 

eleverna har väldigt dåliga språkkunskaper i svenska språket”. 

Det är långt ifrån bara Järvaområdet som har en omfattande 

utmaning med bristande språkkunskaper hos barn i tidig 

skolålder.  

 

Här spelar förskolan en mycket viktig roll för att stimulera barns 

språkinlärning och utveckla ett nyanserat talspråk och ordförråd. 

Bristande språkkunskaper redan i förskolan följer ofta med långt 

i skolåldern – och Revisionskontorets rapport visar på att arbetet 

med att förstärka språkinlärningen i förskolan behöver skärpas.  

 

Det är viktigt att de förslag som lyfts fram i rapporten beaktas i 

nämndernas arbete framgent. En grundförutsättning för ett 

skärpt arbete för ökad språkutveckling i förskolan är dock att 

förskolan ges betydligt bättre förutsättningar än vad de har idag. 

Den grönblå majoriteten har lagt sparbeting på förskolan i tre 

budgetar i rad. Antal barn per anställd och barngruppernas 

storlek har ökat i de flesta av stadsdelarna sedan 2018 som 

konsekvens. Förskolorna tvingas välja bort de mest kompetenta 

sökande i förmån till mindre erfarna pedagoger på grund av 

sparkraven.  

 

I vår budget förslår vi en betydligt högre grundschablon till 

förskolan och särskilda kompetenssatsningar för befintlig 

personal i svenska; precis som förordas av rapporten. Vi delar 

också uppfattningen att frågan om barnens språkinlärning i 

förskolan är så viktig att den behöver följas upp strukturerat och 

återrapporteras till nämnden. Vidare behöver en tydlig plan tas 

fram för hur de stadsdelsområden som har större utmaningar ska 

arbeta för att säkerställa att personalen har rätt språkkunskaper 

och att befintliga förskollärare och barnskötare ges möjlighet till 

kompetens och vidareutbildning.  

 

All forskning visar på att språket är nyckeln till en lyckad 

skolgång och en god grundbemanning och kontinuitet i 

förskoleverksamheten är ett fundament för att 

förskoleverksamheten ska lyckas med sitt pedagogiska uppdrag. 

Det räcker det inte med små riktade språksatsningar utan det 
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kräver en politik där förskolan ges förutsättningar att se alla 

barn utifrån deras behov, särskilt de barn med som inte har 

svenska som modersmål.   
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§ 12 
 

Långsiktigt boende och skolgång för utsatta EU-
medborgare 
 
- Remiss från kommunstyrelsen, dnr. KS 2019/1521 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 26 

februari 2021, dnr 1.6.1-8705/2020. 

 

Utbildningsnämnden har fått motionen ”Långsiktigt boende och 

skolgång för utsatta EU-medborgare” av Anna Rantala Bonnier 

(Fi) på remiss från kommunstyrelsen. Enligt motionen bör 

staden satsa på att erbjuda långsiktiga boendeplatser åt familjer 

och skolgång åt utsatta EU-medborgares barn.  

 

Då rättsläget är oklart om barn till EU-medborgare som vistas i 

Sverige utan uppehållsrätt har lagstadgad rätt till utbildning 

anser sig inte förvaltningen kunna stödja förslaget i motionen. 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att 

godkänna tjänsteutlåtandet och överlämna det till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom grundskoleavdelningen i samverkan 

med gymnasieavdelningen samt med socialförvaltningen. 

 

Ärendet hr behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 9 februari 2021. Ärendet har också 

behandlats vid funktionshinderrådets sammanträde den 10 

februari 2021.   

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar att 

godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämna det till 

kommunstyrelsen som svar på remissen, samt att beslutet 

justeras omedelbart med anledning av remissens svarstid. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 13 

Effektivare tillsyn av diskrimineringslagen – aktiva åtgärder 
och det skollagsreglerade området (SOU 2020:79)  
 
- Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2021/152 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen.  

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 24 

februari 2021, dnr 1.6.1-1028/2021. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat delbetänkandet ”Effektivare 

tillsyn över diskrimineringslagen – aktiva åtgärder och det 

skollagsreglerade området (SOU 2020:79)” till 

utbildningsnämnden.  

Utredningen lämnar ett antal förslag för en effektivare 

efterlevnad av diskrimineringslagen avseende aktiva åtgärder 

samt föreslår att tillsynen över bestämmelserna i 

diskrimineringslagen flyttas över till Skolinspektionen inom det 

skollagsreglerade området.  

 

Utbildningsförvaltningen ställer sig i huvudsak positiv till 

förslagen för en effektivare tillsyn över aktiva åtgärder samt 

flytten av tillsynen till Skolinspektionen. 

Utbildningsförvaltningen bedömer samtidigt att analysen av de 

ekonomiska och administrativa konsekvenser som förslagen 

kommer att ge kommunerna inte är tillräcklig. Förvaltningen 

anser att det finns risk för ökade kostnader för 

ersättningsyrkanden och för processrättsliga kostnader samt att 

administrationen ökar för skolor och huvudmän.   

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samråd med gymnasieavdelningen och 

grundskoleavdelningen.  

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 9 mars 2021. Ärendet har också behandlats 

vid funktionshinderrådets sammanträde den 10 mars 2021. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. Därtill föreslås att 

ärendet justeras omedelbart med anledning av svarstiden på 

remissen. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag och 

förklarade sig finna att nämnden beslutat i enlighet med detta.  
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§ 14 

Uttag av friskvårdstimme  
 
- Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2020/1442 
 
Beslut 

Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 24 

februari, dnr 1.6.1-9765/2020. 

 

Kommunstyrelsen har till utbildningsnämnden remitterat 

motionen ”Uttag av friskvårdstimme” av Clara Lindblom (V). I 

motionen framförs att utbudet och möjligheterna att nyttja 

stadens friskvårds-förmåner skiljer sig åt mellan olika 

förvaltningar och bolag. Motionären föreslår att 

kommunfullmäktige ska ge i uppdrag till kommunstyrelsen att 

se över regelverket för friskvårdstimmen eller på annat sätt 

säkerställa att alla anställda får reella möjligheter att använda 

den under sin arbetstid.  

 

Friskvård vid utbildningsförvaltningen är ett av flera verktyg för 

att bibehålla och utveckla en hälsofrämjande arbetsplatser och 

en god hälsa hos medarbetarna. Utbildningsförvaltningen har 

tagit fram en egen riktlinje för friskvård. Enligt riktlinjen ska 

alla medarbetare, oavsett anställningsform, erbjudas möjlighet 

till en timmes friskvård per vecka inom ramen för den ordinarie 

arbetstiden. Chefer ska ge sitt aktiva stöd till friskvård samt 

uppmuntra personalen att utnyttja tillgängliga 

friskvårdsförmåner så som friskvårdstimmen. Eftersom 

förvaltningen redan har reglering av friskvårdstimmen ser 

förvaltningen inget behov av att regelverket ses över ytterligare. 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen som 

svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Ärendet har beretts inom avdelningen för personal och 

kompetensförsörjning i samråd med gymnasieavdelningen och 

grundskoleavdelningen.  

 

Ärendet har behandlats i samverkan med de fackliga 

organisationerna den 9 mars 2021. Ärendet har också 

behandlats vid funktionshinderrådets sammanträde den 10 mars 

2021. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Tina Kratz m.fl. (V) framlade ett eget förslag till beslut och 

yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 
Reservation 

Tina Kratz m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

Att utbildningsnämnden tillstyrker motionen  

Att därutöver utöver anföra 

 

Förvaltningens svar visar på de möjligheter som finns att 

genomföra en förändring av de regleringar kring uttag av 

friskvårdstimmen i linje med det som Vänsterpartiet föreslår i 

motionen. Syftet med motionen är att öka uttaget av timmar då 

det är en viktig del i att förbättrad hälsa hos stadens personal. 

Staden har en mängd arbetsplatser med stora olikheter i hur 

arbetet är organiserat och därmed medger dagens regleringar 

inte en optimal möjlighet för alla anställda, det ser helt enkelt 

väldigt olika ut. Genom att se över regelverket kan reella 

möjligheter skapas för alla att utnyttja friskvårdstimmen vilket 

alla anställda och staden skulle tjäna på. 
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§ 15 

Ökad kvalitet i lärarutbildningen och fler lärare i skolan  
 
- Remiss från kommunstyrelsen, KS 2021/67 

 
Beslut 

1. Utbildningsnämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen 

som svar på remissen. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 
Ärendet 

Förvaltningen anmälde ärendet i ett tjänsteutlåtande från den 24 

februari 2021, dnr 1.6.1-289/2021. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat promemorian ”Ökad kvalitet i 

lärarutbildningen och fler lärare i skolan” till 

utbildningsnämnden för yttrande. Promemorian föreslår bland 

annat ändringar i befintliga pedagogiska utbildningar och en ny 

försöksverksamhet med kortare kompletterande pedagogisk 

utbildning. Ändringar föreslås även i grundlärarexamen för att 

fler ska bli behöriga i svenska som andraspråk och modersmål.  

 

Utbildningsförvaltningen är i huvudsak positiv till förslagen. 

Lärarbristen är ett reellt problem och kompetensförsörjning av 

lärare är ett prioriterat område för förvaltningen. Att möjliggöra 

för fler att kunna skola om sig till lärare är i grunden positivt. 

Förvaltningen framhåller samtidigt att lärarutbildningen går mot 

en ökad detaljstyrning och vill i sammanhanget påpeka vikten 

av att didaktik, dvs. läran om undervisning, avgör utbildningens 

innehåll. Förvaltningen vill även framhålla viss tveksamhet till 

om försöksverksamheten kan generera kvalificerade och 

skickliga lärare och vill därför betona vikten av uppföljning.  

 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet och överlämnar det till kommunstyrelsen som 

svar på remissen. 

 
Ärendets beredning  

Avdelningen för personal och kompetensförsörjning har berett 

ärendet i samverkan med avdelningen för utveckling och 

samordning, avdelningen för stöd kring lärande och elevhälsa, 

förskoleavdelningen, grundskoleavdelningen samt 

gymnasieavdelningen.  

 

Ärendet har behandlats av den fackliga samverkansgruppen den 

9 mars 2021. Ärendet har även behandlats av 

utbildningsnämndens råd för funktionshinderfrågor vid 

sammanträdet den 10 mars 2021. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Utbildningsförvaltningen föreslår att utbildningsnämnden 

godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och överlämnar det 

till kommunstyrelsen som svar på remissen. Därtill föreslås att 

ärendet justeras omedelbart med anledning av svarstiden på 

remissen. 

 
Yrkande 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag. 

 

Martin Westmont (SD) framlade ett eget förslag till beslut och 

yrkade bifall för detta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och förklarade sig 

finna att nämnden beslutat i enlighet med förvaltningens förslag. 

 
Reservation 

Martin Westmont (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till 

förmån för eget förslag: 

 

1. Att delvis bifalla förvaltningens beslut 

 

2. Därutöver vill vi anföra följande: 

 

Alla barn och ungdomar ska ges goda förutsättningar för att lära 

sig svenska. Vägen dit är inte att öppna upp för alternativa sätt 

att avlägga lärarexamen. Förslaget att införa en mer flexibel 

grundlärarexamen som omfattar svenska som andraspråk är inte 

något som kommer vända utvecklingen vi ser i samhället med 

ökad segregation och utanförskap. Här är det viktigt att 

utbildningsförvaltningen tar ansvar. Vi vill att förvaltningen i 

sitt remissvar poängterar att förslaget att införa alternativa vägar 

till en lärarexamen inte kommer bidra till ett mer sammanhållet 

samhälle.  

 

Det är av stor vikt att våra lärare har goda kunskaper i svenska. 

Det kan tyckas vara en självklarhet men så är inte fallet. När 

modersmålsundervisningen utvecklades mellan 1968 och 1977 

såg Sverige helt annorlunda ut. Svenska var då det språk som 

var det absolut dominerande huvudspråket. Så är det inte idag då 

det finns både skolor och hela stadsdelar där ytterst få talar 

svenska. Den naturliga och vardagliga kontakten med det 

svenska språket saknas därför i mångas vardag. Skolan blir den 

plats där vi har möjlighet att vända denna utveckling. Med 

bakgrund av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna på att 

förvaltningen i sitt remissvar markerar emot förslaget om 

alternativa grundlärarexamen med svenska som andraspråk. 
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§ 16 

Övrigt 

  

Tre skrivelser inkom och lämnades till förvaltningen för 

besvarande: 

 

”Skrivelse från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet om 

tillgänglighetsanpassning vid uthyrning av skolans idrottslokaler 

och idrottsföreningarnas möjlighet till lån av utrustning i 

skolans lokaler.” 

 

”Skrivelse från Vänsterpartiet om antisemitism i skolan” 

Socialdemokraterna anslöt sig till skrivelsen. 

 

”Skrivelse från Vänsterpartiet om munskydd i förskola, skola 

och fritidshem” 
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